
Referat fra bestyrelsesmøde i Børnenes Ø 
 

Dato: 13.06.23 

Tidsrum: 19.00 – 21.30 

Referent:  Anna Schröder 

 

Referat 
 

Punkt: Handling: 

A. Økonomi  

Dialog om budgettet, og hvad vi skal bruge 
overskudsmidler til fra 2022, her bliver der 
vendt forskellige ting.  
Blandt andet tiltag omkring vores tilsynsrapport, 
og er der noget vi kan gøre i forbindelse med 
det. Et forslag er, at vivforløb med konsulent, 
jævnfør tilsynsrapporten.  
Vi snakkede også om en tur for børnehaven og 
de ældste fra vuggestuen, og invitere nogen af 
de ældre med fra plejehjemmet. 
Slutteligt skal garderoben for personalet 
etableres, så personalet ikke længere har  
børnegarderober. 

B. Fællesordning for eftermiddagsmad 

Der er fortsat udfordringer ift. indkrævning af 
betaling for madordning. Der gives grønt lys 
til inddragelse af inkasso, når første 
henvendelse på AULA er sendt ud. Efter 

Navn: Tilstede: Fraværende: Navn: Tilstede: Fraværende: 

Bestyrelse: Suppleanter: 
Line Börjesson *(F) ☒ ☐ Ditte Sangill ☒ ☐ 

Dinah S. Khatir *(NF) ☒ ☐ Johannes Maidl ☒ ☐ 
Kasper Hendrup ☒ ☐ Karoline Thostrup ☐ ☒ 

Jesper Dolleris ☒ ☐ Thomas Jensen ☐ ☒ 

Anna Schröder ☒ ☐ Maria Højland ☒ ☐ 
   Maria Wæver ☒ ☐ 

Leder: Personale: 
Kirsten Vestergaard ☒ ☐ Hanne F. Rasmussen ☒ ☐ 

*(F) – Formand & *(NF) Næstformand Karina Jensen ☒ ☐ 
    



konceptet no cure – no pay. Information om 
dette tilføjes til velkomstfolderen.   

C. Valg til kommende bestyrelse   

Der er behov for at der er flere forældre som 
deltager ved kommende valg til august. Forslag 
er at det kombineres med stuemøde efterfulgt 
af valg.   
Datoen er fastsat, det bliver den 22/8 kl. 19.30-
21.30. Der aftales at starte med stuemøde 
efterfulgt af valgmøde. For at flest muligt kan 
deltage, vælges det at lægge mødet om 
aftenen.   
Personalet har råderet ift. den første time.   
Kirsten sender udkast til indbydelse ud til 
bestyrelsen.   

D. Format for afholdelse af fremtidige 
bestyrelsesmøder  

Der er nu erfaringer fra to år, derfor kan der 
gøres status ift.   
Møderne bør slankes. Bestyrelsesmøderne skal 
kun være for medlemmer af bestyrelsen, 
suppleanter skal deltage ved fravær af menige 
medlemmer.   
To gange årligt kan man samles både 
bestyrelsesmedlemmer og suppleanter.   
Det forslås, at der i så fald bør være et 
festudvalg, som kan træde til ved 
arrangementer. Måske vil udvalgsarbejde også 
kunne trække flere til ift. bestyrelsesarbejde. 
Dette vil frigive tid til mere bestyrelsesrelevante 
emner på møderne.   

E. Mad fra Øens Madhus (opfølgning)  

Der sendes billeder samt ugeplan for mad til 
kostkonsulent fra Aarhus Kommune, 
derudfra laves vurdering af om kosten er 
tilstrækkeligt varieret. Generelt er der ro på ift. 
tidligere problemstillinger. Der afventes dato for 
møde.   

F. Status på rutschebane   
Pladerne rundt om trappen er ikke høje nok, 
derfor kan rutschebanen ikke godkendes 
sikkerhedsmæssigt. Der arbejdes på sagen.   

G. Gennemgang af tilsynsrapport og 
godkendelse af denne  

Det er vedtaget at der på landsplan skal laves 
tilsyn i alle daginstitutioner. Vi har haft 2 
uvildigbesøg her i maj af en konsulent fra Børn 
og Unge, det er foregået over 2 dage af tre 
timer varighed, for at observere og vurdere 
kvalitet i institutionen. Bestyrelsen har valgt at 
komme med kommentarer til tilsynsrapporten 
som er udarbejdet på baggrund af det 



uvildigtilsyn og opfølgning derefter med 
personale og forældre fra bestyrelsen.  
Der rettes kritik af måden hvorpå tilsynet er 
foregået og hvordan rapporten er formuleret. 
Der er en opfattelse af, at der er misforståelser 
og ikke medtaget væsentlige pointer fra 
personalet, forældre og øvrige 
deltagere. Desuden lader det til at der er 
forskelle på baggrunden for og formålet med 
rapporten og den virkelighed, der findes i 
Børnenes Ø. Der er en stor undren over 
metode, der mangler nuancer.   
Generelt genkendes fremstillingen af personalet 
og praksis i institutionen ikke blandt 
bestyrelsen.   
En anden væsentligt problemstilling er 
arbejdsmiljøet, som rapporten efterlader blandt 
personalet i institutionen.   
Aktuelt vil der blive udarbejdet 
fælleskommentar fra bestyrelsen, som derefter 
lægges på hjemmesiden sammen med 
tilsynsrapporten. 

H. Dato for næste bestyrelsesmøde 
Der er ikke flere bestyrelsesmøder i denne 
periode. Der afholdes dog generalforsamling 
tirsdag d. 22-08-2023 kl. 19:30-21:30 

  
 


